
 

 

 

PODACI O USTANOVI/ŠKOLI PODACI O AUTORIMA/AUTORKAMA 

Naziv škole: OŠ „Mitropolit Mihailo“ Valentina Bošković, učiteljica 

Mesto, opština: Sokobanja  

Školska uprava: Zaječar  

Opis primera dobre prakse IO 

U ulozi glumaca  
Ključne reči: osnovna škola, intelektualne teškoće 

Opis obrazovne situacije učenika i okruženja 
 
Rad u kombinovanom odeljenju ima niz prednosti i nedostataka.  
Mali broj učenika je svakako nedostatak kada su u pitanju ideje, inicijative, dinamika, 
rad u grupi. 
Kada  u  kombinaciji 1. i 4. razreda imate svega šest učenika (3+3) i učenicu  koja radi 
po IOP-u 1,  kada se škola nalazi u  seoskoj sredini, veoma je važno imati realna 
očekivanja od svojih učenika, posebno pri obradi težih nastavnih jedinica. Posebno je 
izazovno kako prilagoditi rad takvim okolnostima i ne izaći sa časa nezadovoljan onim 
što ste postigli. 
  
Opis dobre prakse  
 

Narodna pesma  „Jetrvica adamsko koleno“, koja se obrađuje u 4. razredu,  bila  je 
pravi izazov.   
Jedan zaplanirani čas je nedovoljan  za  emotivno snažnu pesmu, gde svaki 
izgovoreni stih ima svoju težinu i tera suze na oči.  
Razmišljala sam na koji način je  približiti učenicima, a posebno učenici  koja radi po 
IOP-u iz srpskog jezika. 
U tom periodu je Kreativna čarolija raspisala konkurs za kratki dečji film pod nazivom 
„Srce se nema da se ima, srce se ima da se daje svima“. Ova narodna pesma  se 
jednostavno „nametnula“ likom Koviljke koji je odgovarao temi filma. 
Učenici su sa radošću prihvatili predlog da snimimo film i rad  je nastavljen i van 
učionice.  
Zajednički smo izradiili scenografiju imajući u vidu da film može da traje najviše 4 
minuta. 
Predlog je bio da se kroz veći deo filma čuje glas naratora. Za tekst smo uzeli  najbolje, 
najefektnije i najemotivnije delove sa časa analize, koji su pisali učenici. Odabrali smo 
i nekoliko stihova iz narodne pesme koji  će se  izražajno kazivati u filmu.   
Uporedo sa tim, sledio je dogovor oko izbora mesta za snimanje. Naše školske komšije 
su nam rado izašle u susret i ponudile prostor u svom dvorištu, koji  se ambijentalno 
odlično uklapao. 



 

 

Bilo je jako važno osmisliti svaku scenu pokretom ili radnjom. Sadržaji izbornog 
predmeta narodne tradicije su nam olakšali rad i dali ideje u odabiru  garderobe, 
starih predmeta, starih igara, kućnih poslova....  Iskoristili smo naš „Mali kutak 
narodne tradicije“ koji već godinama negujemo i dopunjujemo predmetima iz 
prošlosti.  
 Treba pomenuti i roditelje koji su se rado odazvali i izašli nam u susret pri nabavci 
narodne nošnje. 
Zalaganjem svih nas, film je dobio na autentičnosti. 
Podelili smo uloge, uključujući i učenike 1. razreda. Našoj učenici 4. razreda, koja radi 
po IOP-u , pripala je uloga glavnog lika Koviljke. Imala sam u vidu njene skromnije 
mogućnosti pamćenja, ali sam verovala da će moći sa manje reči, uz gest, pokret, 
mimiku oživeti ovaj lik. U tome se nisam prevarila. Tri godine rada sa njom 
predstavljale su veliko iskustvo i pružile mi priliku da je dobro upoznam. Znala sam 
da je veoma poslušna, druželjubiva i da ima jaku želju da učestvuje sa svojim 
drugovima. To se naročito isticalo pri realizovanju različitih priredbi i manifestacija u 
školi. Ona je svojim radom to uvek opravdavala. 
Bila je i sada veoma srećna zbog uloge koja joj je pripala. Odgovorno i savesno je 
prihvatila svoj zadatak. Posmatrala sam je kako sa osmehom polazi na snimanje, kako 
se raduje pri pripremanju i odabiru garderobe, kako se oseća važno u ulozi glumice.  
Snimanje je trajalo nekoliko dana. Bili su to dani ispunjeni smehom zbog izrečenih 
grešaka, nervozom usled ponavljanja scena, nezaboravnim druženjem koje se i sada 
prepričava.  
Svako od učenika je dao svoj doprinos imajući u vidu da su sve uloge jednako važne i 
da svaka ima svoje mesto i značaj.  
 
Profesionalna dobit  
 
Snimanjem filma upustili smo se u nešto novo i za nas do tada neprimenjivano. Oživeli 
smo lik na drugčiji način, i naglasili njegove moralne vrednosti. Dopunili smo stihove 
uzdahom, bolom, suzom, radnjom. Bilo je to novo i dragoceno iskustvo u radu. 
I za kraj! 
Nakon dva meseca je stigao poziv za odlazak u Banju Vrujci. Kao finalisti osvojili smo 
drugo mesto! 
Link gde možete da pogledate film:  
 
https://www.youtube.com/watch?v=IgIHGYSJzrc 
  

 


